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24. září 2024

cena 10 Kč

z p r a v o d a j

Nový školní rok Návštěva z Brezolup Sportovní úspěchy
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Slovo na úvod

Právě se vracím z Baťovy vily ve Zlíně (úterý 10. 09. 2024), kde probíhalo tradiční ocenění 
dobrovolných pracovníků Zlínského kraje za dlouhodobou a kvalitní činnost v oblasti volnoča-
sových aktivit dětí a mládeže.

V letošním roce byl mezi 21 oceněnými i dobrovolník z naší obce, byl jim Ing. Jaromír Janát. 
Ten se v rámci modelářského klubu Technických sportů Březolupy, z.s. , věnuje již desítky let 
nejen mládeži nejen z Březolup, kdy převzal vedení tohoto klubu po svém otci Jaroslavovi. 

Ing. Janát převzal štafetu oceněných dobrovolníků z naší obce po svých kolezích, kde po-
stupně v předcházejících letech obdrželi toto prestižní ocenění Zlínské kraje Dušan Škrabko, 
Jaroslav Janát, Mgr. Blanka Zábojníková, Mgr. Alena Bernatíková a Dana Šohajková.

Já si dovoluji ještě jednou, i v rámci tohoto slova na úvod, poděkovat jednak všem již Zlín-
ským krajem oceněným, ale také těm, na které případné obdobné ocenění ještě čeká, za jejich 
nezjištnou práci a to především s naší mládeží.  Březolupy jsou specifi cké větším počtem míst-
ních spolků, kdy na jejich spočítání vám nestačí prsty obou rukou a nohou současně. 

Jestli dobře počítám, tak jich v Březolupech působí 23. 
Jsem rád, že tento spolkový život v naší obci se nám daří společně udržet a dovolím si říci 

i ho rozvíjet. Doufám, že tomu tak bude i nadále a že budeme mít z čeho nominovat další bře-
zolupské zástupce pro ocenění Zlínským krajem. DĚKUJEME VÁM.

Ing. Petr Kukla, starosta obce
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Z jednání zastupitelstva obce

V období červen až srpen roku 2024 se konalo jedno zasedání zastupitelstva obce 
Březolupy a to dne 26. června. Jednání zastupitelstva proběhlo v zasedací místnosti na 
zámku.

Starosta obce jmenoval:
• Zapisovatelku Veroniku Uherkovou.

Zastupitelstvo schválilo:
• Ověřovatele zápisu Mgr. Radmilu Mikulincovou a Mgr. Barboru Němečkovou.
• Program zasedání.
•  Volbu pracovního předsednictva ve složení Ing. Petr Kukla a Ing. Radek Berecka.
•  Volbu návrhové komise ve složení Mgr. Pavel Mizera, JUDr. Stanislava Hoferková 

a Ing. Jaromír Janát.
• Závěrečný účet obce Březolupy za rok 2023 a také souhlas s celoročním hospodařením 

obce Březolupy za rok 2023 a to bez výhrad.
• Účetní závěrku obce Březolupy za rok 2023.
• Rozdělení hospodářského výsledku za rok 2023 příspěvkové organizace Základní 

škola a  Mateřská škola Březolupy, okres Uherské Hradiště, příspěvková organizace
(IČ: 750 20 491) v celkové výši +1 133 033,01 Kč a účetní závěrku této ZŠ a MŠ Březo-
lupy za 2023 a to bez výhrad.

• Mgr. Radmilu Mikulincovou za člena finančního výboru zastupitelstva obce.
• Souhrn posledních rozpočtových změn (opatření) schválených radou obce – rozpočto-

vé opatření č. 3/2024 a č. 4/2024. 

A vzalo na vědomí:
• Složení slibu nového zastupitele Bc. Petra Zourka. 
• Zprávu o činnosti rady od minulého veřejného zasedání.
• Informace o stavu investičních, resp. dotačních a projekčních akcí.
• Delegování přípravy a aplikace systému řešení poptávky po obecních pozemcích s vaz-

bou na mapování na radu obce.
• Možnosti financování výstavby II. etapy Bytového domu Stará pošta a to prostřednic-

tvím   IROP nebo SFPI.
• Předpokládaný termín dalšího veřejně přístupného zastupitelstvo ve středu 18. 09. 2024 

a dále v prosinci 2024 (předpoklad 11. 12. 2024).
• Návrhy, připomínky a dotazy členů zastupitelstva.
• Seznámení se s rekapitulací usnesení z dnešního zasedání zastupitelstva obce.
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Z práce rady obce:

Rada obce se zabývala přípravou záměrů pro další období, průběhem realizovaných 
staveb, přípravou podkladů pro jednání zastupitelstva i řešením žádostí občanů a míst-
ních spolků. Dále schvalovala smlouvy o smlouvách budoucích se správci sítí na věcná 
břemena, rozpočtová opatření a řešila ostatní běžnou obecní agendu. 

Z činnosti v období od 12. června do 21. srpna roku 2024 uvádíme výběr těch nejdů-
ležitějších projednávaných bodů:

1. Schválila nabídku fi rmy Ekovýroba s.r.o. na dodání 4 ks ocelových kontejnerů s cenou 
do 59 729 Kč/kus (vč. DPH) + doprava. Tyto budou využity v novém odpadovém cen-
tru, případně pro jiné potřeby obce.

2. Zabývala se Inspekční zprávou ČŠI z kontroly v příspěvkové organizace ZŠ a MŠ Bře-
zolupy. Členové rady nesouhlasí s některými závěry ČŠI. Místostarosta obce, který se 
účastnil schůzky se zpracovatelem zprávy v ZŠ při ukončení inspekce, připraví dopis, 
v němž bude obec požadovat vysvětlení, nebo upřesnění některých uvedených tvrzení. 

3. Jmenovala jako člena školské rady za obec paní Mgr. Jarmilu Kuchařovou, Březolupy. 
4. Schválila žádost ředitelky ZŠ a MŠ Březolupy na navýšení kapacity školní družiny o 16 

žáků. Důvodem je zvýšený zájem v posledním období o využití družiny a možná nedo-
statečná současná kapacita 57 žáků od nového školního roku. 

5. Schválila formu dotazníku, který budou občané využívat v případě potřeby řešení pře-
vodu pozemků s obcí po ukončeném mapování. Dotazník bude umístěn na web obce, 
v tištěné formě pak na OD Jednota a na obecním úřadě. 

Výstavba objektu dětské skupiny v areálu MŠ
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Rekonstrukce kuchyně v MŠ

6. Projednala žádost farnosti Březolupy o prominutí celé výše nájmu za halu pro koncert 
Hradišťanu dne 9. 6. 2024. Rozhodla o ponechání již snížené plné výše nájmu na úroveň 
pro místní spolky, tj. 10 070 Kč za celý sál a vestibul. Důvodem rozhodnutí byl komerční 
druh akce s výběrem vstupného. 

7. Schválila výběr dodavatele nového traktoru typu Solis a druh příslušenství: nakládací 
nástavba, mulčovací stroj a zametací stroj s celkovou cenou do 1 000 000 Kč (vč. DPH). 
Stroje dodá fi rma PRODAG s.r.o. Liptál. 

8. Schválila navýšení rozpočtu pro osazované dvě informační tabule měřící rychlost na 
celkem 120 000 Kč vč. DPH (doprava, montáž, výložník).

9. Projednala možnosti fi nancování výstavby Bytového domu Stará pošta II. etapa s po-
mocí IROPu, nebo Státního fondu podpory investic (SFPI). Starosta informoval radní 
o možnostech fi nancování, rozhodnutí jak dále, bylo ponecháno na příští rady.

10. Schválila zadání účetního auditu prostřednictvím Zlínského kraje i pro účetnictví za rok 
2024.

11. Schválila smlouvu se společností SVK Uherské Hradiště a.s. o převzetí role editora dat 
technické infrastruktury ve vlastnictví obcí a dalších osob pro účely vedení Digitální 
technické mapy Zlínského kraje (tzv. DTMka), a to pro vodovod a kanalizaci s cenou
3 000 Kč/rok bez DPH.

12. Schválila výběr dodavatele nábytku pro akci: Dětská skupina Březolupy s celkovou ce-
nou 1 607 356 Kč (vč. DPH). Vybavení dodá fi rma KDZ, spol. s r.o. Vizovice.

13. Schválila výběr dodavatele ořezu suchých větví 3 ks. lip v hlavním parku za zdravotním 
střediskem. Práce provede fi rma Dušan Tomi, Moravský Písek za cenu 9 300 Kč (není 
plátcem DPH). 

14. Schválila navýšení rozsahu výměny dlažby při akci: Gastro MŠ o 25 m2.  
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Nové odpadové centrum nad obcí

15. Schválila rozdělení Hospodářského výsledku za rok 2023 příspěvkové organizace Základ-
ní škola a Mateřská škola, okres Uherské Hradiště v celkové výši 1 133 033,01 Kč násle-
dovně: 20 000 Kč do fondu odměn a zbývající část ve výši 1 013 033,01 Kč do fondu re-
zervního. Rada dále schválila Účetní závěrkou této organizace, a to bez výhrad a Protokol 
o schvalování účetní závěrky, tak jak je schválilo zastupitelstvo obce.  

16. Schválila, že školení řidičů jednotlivých spolků, které budou využívat Spolkový minibus, 
zajistí na své náklady obec. Vozidlo je již zakoupeno. JUDr. Hoferková připraví dokumen-
ty potřebné pro jeho užívání. 

17. Schválila výběr dodavatele ořezu 2 ks vrb v  hlavním parku za zdravotním střediskem. 
Práce provede fi rma Dušan Tomi, Moravský Písek za cenu 10 800 Kč (bez DPH).  

18. Projednala a schválila žádost spolku Rover Scout na změnu účelu obecní dotace. Nově 
místo opravy lávky přes potok bude použita i na pořízení venkovních lavic, které zničil 
neznámý vandal. Výše dotace zůstane beze změny.

19. Projednala a  schválila žádost spolku Technické sporty, z.s. na změnu účelu obecní do-
tace. Nově bude třetinová dotace na rekonstrukci stávající budovy střelnice použita i na 
fi nancování dotačního managementu rekonstrukce střelnice a dále 1/3 dotace na opravu 
střechy a oplechování depa použita i na výměnu ozvučení v areálu. Výše dotace zůstane 
beze změny. 

20. Diskutovala o obecním kalendáři pro rok 2025. Odpovědnou osobou byl stanoven mís-
tostarosta, fotky budou historické z obce, okolí a života v obci, kalendář bude stolní. Výběr 
fotek budou provádět členové rady obce.

21. Provedla v terénu kontrolu rozpracovanosti akcí: Odpadové centrum, Gastro MŠ, Dětská 
skupina a FVE 4+1. 
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22. Schválila žádost na převod nájmu remízku p.č. 5555, č. výpůjčky: „remízek/21/2015“. Důvo-
dem je úmrtí původního nájemce. 

23. Schválila povolení ke vjezdu na polní cestu Březolupy – Topolná pro nájemce jednoho ze 
zemědělských pozemků při této polní cestě. Bude mu umožněn pouze vjezd z Březolup, ne 
však průjezd po celé délce cesty až do Topolné. Obdobně bude postupováno u dalších žá-
dosti, s tím, že vjezd dle polohy pozemku bude umožněn z Březolup po propustek, rošt či po 
hranici katastru (cca turistický altán). Obec Topolná je s postupem seznámena a souhlasí.

24. Schválila provedení aktualizace pasportu obecních stromů fi rmou SAFE TREES Brno, s.r.o. 
vč. zapracování nových výsadeb. Součástí aktualizace bude i návrh opatření pro údržbu stro-
mů.

25. Projednala zprávu SVK Uh. Hradiště a.s. o provozování ČOV. Rada vzala zprávu na vědomí, 
obec prozatím nebude realizovat navržená opatření.

26. Schválila žádost spolku Cifra o poskytnutí haly v termínu 12. 4. 2025 na generální zkoušku 
vystoupení v Klubu kultury v Uh. Hradišti. Poskytnutí haly bude zdarma za předpokladu, 
že bude volný vstup pro veřejnost. Přípravu haly (židličky apod.) včetně hrubého úklidu si 
zajistí soubor, v případě nepříznivého počasí bude požadován příspěvek na uklízečku (podle 
rozsahu znečištění odhad cca 500 Kč až 2 200 Kč), v případě potřeby vytápění nad běžnou 
teplotu (cca 17 st.) příplatek 1 800 Kč na topení.

27. Rozhodla o podání odvolání proti záměru majitele domu na vybudování vstupního schodi-
ště do I. patra z veřejného prostoru před domem pro kolizi s územním plánem. 

28. Projednala zaslaná Pravidla pro tvorbu, použití a hospodaření s Fondem sociálních služeb 
a poskytování dotací z Fondu sociálních služeb, který zaslalo Město Uherské Hradiště. Při-
pomínky rady k pravidlům zašle městu starosta obce.

29. Projednala zaslané podněty ředitelky ZŠ a MŠ Březolupy, které vyplynuly z diskuse po do-
ručení Zprávy ČŠI. Zaslané podněty jsou novými, při jednáních v dřívějších letech nebyla 
většina těchto požadavků školou požadována. Místostarosta obce zůstane i nadále osobou 
za obec pověřenou školstvím a komunikací s naší ZŠ a MŠ. Budou obnoveny každoroční 
schůzky zástupců zřizovatele (starosta a místostarosta) se zaměstnanci a vedením naší ZŠ 
a MŠ, poprvé v září 2024. Místostarosta s vedením školy připraví harmonogram plnění jed-
notlivých cílů (požadavků) školy, včetně stanovení kompetencí.

30. Projednala možné využití řidičů jednotlivých spolků Spolkového minibusu pro osobní úče-
ly za stejných podmínek jak spolek. Je potřeba dořešit přesné podmínky tohoto užívání. Sta-
rosta navrhl možnost takovéhoto využití v objemu 10% z počtu „odřízených km“ v minulém 
roce a pouze v době, kdy auto nebude potřebovat žádný ze spolků či obec sama. Rovněž 
navrhl stanovit max. počet řidičů ve spolku, a to v objemu max. jeden řidič na 250 km za 
rok.

31. Projednala možné podmínky pro kopání hrobů cizími subjekty. Podmínky budou zapraco-
vány do nájemních smluv, vč. případného využití (záboru) okolních hrobů i při samotném 
kopání či pohřbu.

32. Diskutovala o podmínkách provozu Dětské skupiny po oslovení jednoho z možných provo-
zovatelů. Je třeba doladit přesné podmínky a výši příspěvku obce i rodičů na stravu a provoz 
DěSu.
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Nové dopravní hřiště v areálu MŠ

33. Vybrala jako zpracovatele výběrového řízení akce: “Hasičská zbrojnice“ fi rmu IS projekt 
s.r.o. Uh. Brod. Cena bude 50 000 Kč (bez DPH). Vybraná fi rma se osvědčila při dřívějších 
VŘ pro obec, cena odpovídá průzkumu trhu.

34. Schválila odměnu ředitelky MŠ a ŽS Mgr. Radmily Mikulincové za I. pololetí roku 2024. 
35. Projednala a schválila žádost Charity Uherské Hradiště o poskytnutí dotace ve výši 33 000 Kč 

pro rok 2024. Finance budou poskytnuty z rozpočtu obce. 
36. Schválila navýšení ceny skel na akci Dětská skupina. Nově budou osazena bezpečnostní 

skla na vlastní stavbě v ceně vyšší o 86 000 Kč (bez DPH) a v propojovacím krčku v ceně 
vyšší o 18 000 Kč (bez DPH). 

37. Projednala žádost na prodej obecního pozemku pod vjezdem k rodinnému domu (v mís-
tě předzahrádky). Rada rozhodla, že pozemek si obec ponechá, protože stejným způso-
bem jsou řešeny všechny vjezdy k RD v této části obce. Místostarosta nahlásil v této věci 
střet zájmů. S rozhodnutím rady bude seznámeno zastupitelstvo obce. 

38. Schválila žádost o povolení pouťových atrakcí v roce 2025 podanou společnosti LUNA-
PARKY - Charlotta Szedeniková a Antonín Šaman ml. (pouť bude o víkendu 16. - 17. 
srpna 2025).

39. Schválila ocenění sportovního výkonu člena místního střeleckého klubu. Rozhodla ocenit 
tento výkon formou fi nančního daru v hodnotě 5 000 Kč za dosažené výsledky na Olym-
piádě dětí a mládeže 2024 a reprezentaci obce.

40. Schválila záměr FVE 2+1, který bude řešit zřízení fotovoltaických elektráren na obecních 
objektech: Hasičárna (s využitím bateriového uložiště na zdravotním středisku) a Odpa-
dové centrum + veřejné osvětlení v obci. Rada navrhla při této akci pořídit i dvě elektro 
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nabíječky (po jedné u  každého objektu). Předpokládaný celkový náklad je 1,4 mil. Kč 
a dotace 40-50%. 

41. Projednala projektovou dokumentaci na stavbu rodinného domu v zahradní části RD v části 
obce Nad hřbitovem. Rada navrhuje, že pro lepší využití dalších sousedních pozemků ke 
stavbám navrhne stavebníkovi fi nanční spoluúčast na kanalizační propojení této lokality 
přes jeho pozemek do kanalizace vedoucí v MK Kopec, a dále i na plynovodní a vodovodní 
přípojky. Návrh rady byl předložen zastupitelstvu ke schválení. Rada dále rozhodla, že sta-
rosta již teď vydá souhlas se stavbou domu ve variantě bez naší spoluúčasti.

42. Schválila Příkazní smlouvu pro výběrové řízení akce: “Hasičská zbrojnice“ s  fi rmou IS 
projekt s.r.o. Uh. Brod. Proběhla diskuse k zadávacím podmínkám a metodice dotací.

43. Schválila výběr dodavatele obecního stolního kalendáře 2025. Práce provede Tiskárna 
Brázda Břeclav, dodavatel Obecního zpravodaje. Cena za ks bude závislá na celkovém 
počtu vytisknutých kalendářů. Dále rada schválila systém výběru fotek do kalendáře.

44. Rozhodla, že další školení první pomoci a zdravovědy proběhne ve čtvrtek 21. 11. 2024.
45. Schválila objednání Dokumentace k prověřování z hlediska klimatického dopadu pro akci 

BDSP II. Práce v ceně do 25 000 Kč (bez DPH) provede fi rma ASITIS s.r.o. Brno.
46. Schválila dodavatele přeložky plynovodní přípojky. Práce v ceně 48 270 Kč (bez DPH) 

provede fi rma GASPRO, spol. s r.o. Kunovice.
Ing. Radek Berecka, místostarosta         

50 let
Blaha Marek
Gajdůšek Marian
Hospodková Milena
Hrabec Radomil
Konečný Marek
Omelková Jitka
Petrželka Marek
Rektorysová Ewa
Řezníček Robert
Řezníčková Lea
Truclová Dagmar
Zajíc Jiří

60 let
Andrýsek Zdeněk
Bednařík František
Chudárková Ilona

Jubilanti říjen - prosinec

65 let 
Červenka Karel
Fusková Hana
Michalík Jiří
Samsonek Libor
Žiška Radoslav

70 let
Horsák František
Ondroušková Eva

75 let
Dupalová Jana
Matušů Zdeňka
Pospíšil Oldřich
Vojkůvková Zdenka

80 let
Hubáček Stanislav
Kašík Antonín
Provazníková Emilie

85 let
Hoferková Marie
Michálek Jindřich
Vaculka Vojtěch

97 let
Fusek František
– nejstarší občan obce 
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Zlatou svatbu oslavili 31.8. manželé Hubáčkovi. Gratulujeme!

Vítání občánků
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Mateřská škola

Druhé pololetí školní-
ho roku jsme měli ve škol-
ce velmi pestré. V  březnu 
jsme uspořádali pro děti 
a  rodiče VELIKONOČNÍ 
dílničky. Podpořit náš přišla 
paní Bartošová s  voňavými 
perníčky a  paní Sekanino-
vá s  krásnými kraslicemi. 
O Velikonocích se k nám do 
školky vydal zajíček, který 
po cestě v  místním parku 
rozsypal několik vajíček, 
které jsme se s dětmi vydali 
hledat. Všichni byli moc ši-
kovní a každý našel 4 papí-
rová vajíčka různých barev. 

V  dubnu jsme proži-
li čarodějnický den v  hale, 
kdy děti přišly ve strašidel-
ných kostýmech a žáci ze ZŠ 
si pro nás připravili bohatý 
program. Na děti čekala spousta stanovišť se sladkou odměnou na konci. V polovině dubna 
jsme se celá školka vydali do Uherského Hradiště na divadelní představení Louskáček. 

V květnu za námi přijeli chlupáči a mohli jsme ve školce pozorovat a prožít CANISTE-
RAPII. Paní nám s pejsky představila několik povelů a triků. O pár dní později proběhlo 
u MŠ společné focení tříd a focení předškoláků na tablo v country stylu. 

Nezapomněli jsme ani na naše maminky a připravili jsme si pro ně vystoupení v míst-
ní hale ke Dni matek. Třída nejstarších dětí PEJSKŮ se představila v country stylu. Třída 
KOČÍČEK měla své vystoupení tematické s tanečkem na písničku „Naše máma“. Třída nej-
mladších dětí MYŠIČEK měla své vystoupení na téma „Včelí medvídci“. 

Vystoupení mělo úspěšné ohlasy, proto čekalo naše děti ještě vystoupení na MEZIFAR-
NÍM DNU v Bílovicích. 

Na konci května jsme oslavili DEN DĚTÍ táborákem na naší zahradě u MŠ. 
V půlce června nás navštívili hasiči, kteří přijeli ve velkém stylu za doprovodu houka-

ček. Pro děti připravili z plachty skluzavku a nechyběla ani pořádná pěna! 
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Poděkování

Obec Březolupy a  Základní a  Mateřská škola 
Březolupy děkují paní Dagmar Zatloukalové za 
dlouholetou práci na pozici učitelky a hlavní uči-
telky v Mateřské škole Březolupy. Svým laskavým 
přístupem pomohla vyrůst stovkám dětí z několi-
ka generací místních, i přespolních.

Do dalších let jí přejeme pevné zdraví a poho-
dový život v rodinném kruhu. 
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  Ze života naší školy

V pondělí 2. září zahájili v březolupské hale nový školní rok 2024/2025 všichni žáci společně 
se svými vyučujícími, vedením školy, panem starostou a mnoha rodiči, kteří doprovodili své 
děti. Žáci prvních tříd poté poprvé usedli do školních lavic a seznámili se svými učiteli.

Složení tříd v letošním školním roce 2024 / 2025:

1.A třída – třídním učitelem je Mgr. Michal Urbanec, počet žáků ve třídě je 14.
1.B třída – třídní učitelkou je Mgr. Pavla Šopíková, počet dětí ve třídě je 13.
2. třída – třídní učitelkou je Mgr. Hana Hubáčková, počet žáků ve třídě je 23.
3. třída – třídní učitelkou je Mgr. Blanka Zábojníková, počet žáků ve třídě je 19.
4. třída – třídní učitelkou je Mgr. Andrea Večeřová, počet žáků ve třídě je 20.
5. třída – třídní učitelkou je Mgr. Hana Stiglerová, počet žáků ve třídě je 20
6. třída – třídní učitelkou je Mgr. Miroslava Chlachulová, počet žáků ve třídě je 10.
7. třída – třídní učitelkou je Mgr. Pavla Matulíková, počet žáků ve třídě je 22
8. třída – třídní učitelkou je Mgr. Kateřina Zetíková, počet žáků ve třídě je 19.
9. třída – třídní učitelkou je Mgr. Eva Novotná, počet žáků ve třídě je 17.

Bez třídnictví jsou v tomto školním roce paní učitelky Mgr. Marie Hoferková, Mgr. Yvo-
na Kolůchová a Mgr. Jana Otrhálková. Metodikem prevence je paní učitelka Mgr. Eva Novot-
ná. Kariérovým poradcem je paní učitelka Mgr. Jana Otrhálková. Koordinátorem péče o žáky 
s  podpůrnými opatřeními je paní učitelka Mgr. Blanka Zábojníková. Školní psychologem je 
Mgr. Martin Vencel. Školní družinu tvoří dvě oddělení, jedno vede paní vychovatelka Moni-
ka Petrová, druhé paní vychovatelka Petra Velísková. Funkci asistenta pedagoga zastávají Mgr. 
Monika Mikulincová a Monika Petrová. O chod budovy základní školy se stará pan školník 
Stanislav Kolek, o pořádek a úklid paní Marie Křižková a paní Ludmila Říhová. O stravování ve 
školní jídelně se stará paní Dagmar Čejková, jídla připravují paní kuchařky Lenka Masaříková, 
Pavla Stodolová a Lenka Hašová. Za provoz haly, ve které probíhají hodiny tělesné výchovy, 
zodpovídá paní Radka Petříková.

A co nás čeká v tom letošním školním roce? Samozřejmě hodně učení, ale vyrazíme také na 
exkurze, vycházky, čekají nás projektové dny, návštěvy muzeí a knihoven, různé kulturní i spor-
tovní akce. Žáci 2. a 3. třídy budou jezdit na kurzy plavání, žáci 7. a 8. ročníku se mohou v zimě 
zúčastnit lyžařského výcvikového kurzu. Nadále budeme pokračovat v započatých projektech: 
Rodilá mluvčí v hodinách anglického jazyka, Finanční gramotnost, Ovoce, zelenina a mléko 
do škol aj. Všichni žáci školy postupně absolvují výukový program Etická výchova. V závěru 
školního roku se děti mohou těšit na školní výlety a další ročník IQ play festivalu. 

 Pro volný čas dětí je nabídnuta zájmová činnost v kroužcích: tanečním, fl orbalu, kroužku 
hry na fl étnu, kroužku sportovních her, výtvarném aj. Nově bude žákům nabídnut i klub desko-
vých her. Kromě toho ve škole probíhá výuka náboženství. Všichni žáci se mohou během celého 
školního roku zúčastnit řady soutěží a olympiád. Z mimoškolních akcí to bude zase Březolupský 
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jarmark, Rodičovský ples, Den dětí, Dopravní soutěž a Dukelský závod branné zdatnosti aj. 
Věřím, že žáci se nejen mnoho nového naučí, ale odnesou si i  spoustu hezkých zážitků. 

Chtěla bych popřát všem žákům hodně úspěchů, rodičům dostatek trpělivosti a radosti z vý-
sledků svých dětí, pedagogům hodně pracovního elánu, tvůrčích nápadů a potěšení z práce.

Mgr.Radmila Mikulincová, ředitelka ZŠ

S rostoucím počtem žáků a omezenými kapacitami naší školy bylo nutné najít nové řešení pro 
zajištění kvalitního vzdělávání. Proto byly upraveny prostory v budově zdravotního střediska, kde 

nyní vznikla nová školní třída. V současné době se zde vyučují žáci 3. ročníku.
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V letošním školním roce jsme, vzhledem k velkému počtu zapsaných prvńáčků,
otevřeli dvě první třídy. Obě jsou umístěny v budově mateřské školy. 
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Pátrání po svých předcích

Úvod
Tento článek je dalším ze seriálu vzpomínání na mé předky. Tentokráte se nebudu věnovat 

jenom přímé linii rodu Berecka, ale zaměřím se na všechny své předky několik generací zpět do 
minulosti. Graf, který vznikne při tomto druhu bádání se genealogicky nazývá vývod předků 
a sním bych chtěl zájemce z řad čtenářů seznámit. 

Začátek bádání po předcích
Každý začínající genealog, nebo-li rodopisec, se musí rozhodnout co vlastně bude hledat. 

U mužských členů populace, a stejně tomu bylo i u mě, se většinou pátrá po takzvané přímé 
mužské linii předků. O výsledcích mého pátrání v této oblasti jsem pojednával ve svých dřívěj-
ších článcích. 

Pak ale většinou všichni dojdou do bodu, kdy zjistí, že nejenom přímá linie rodu je důležitá. 
Ale naopak každý z našich předků je důležitý úplně stejně. Všichni tito lidé jsou členy našeho 
vývodu předků. Každý máme dva rodiče, čtyři prarodiče, osm praprarodičů a tak stále dále do 
minulosti. V každé generaci je dvojnásobný počet předků.

Pro vysvětlení možností při bádání jsou vždy nejlepší příklady, a proto já využiji pro článek 
zpracovaný vývod mého otce Stanislava Berecky (1931-2000). V článku jsou popsány pouze 
čtyři generace předků, ale i tak je to šestnáct rodů. Taťka se narodil v Březolupech, a proto má 
ve svém vývodu (a tím samozřejmě i já) hodně březolupských rodů. Z vlastní zkušenosti vím, 
že pokud si tento graf zpracujete, s velkou pravděpodobností zjistíte, že máme společné předky, 
a to možná i ve více rodech. 

Zápis v matrice o narození Stanislava Berecky roku 1931

Rody větve Berecka
Do této části vývodu patří rody, z  nichž pochází předci mého pradědy Antonína (1873-

1917), který byl otcem dědy Karla (1901-1986). První ověřený matriční zápis o rodu BERECKA 
je z Komárova a prozatím nejstarším zjištěným předkem je Mikuláš (*cca 1699). Ve 4 generaci, 
která je pro článek brána jako konečná, od střena (což je odborný název člověka jehož vývod je 
zpracován), se rod nacházel v nedaleké obci Šarovy. Do Březolup se dostal roku 1872 svatbou  
Martina (1849-1914) a  všechny osoby tohoto příjmení u  nás jsme potomky tohoto člověka. 
Sledovaní jedinci tohoto rodu žili v Březolupech postupně domech číslo: 95, 163, 96, 37, 8, 123, 
158 a 300, přitom pouze v posledních třech delší dobu.
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Zápis z matriky o svatbě Antonína Berecky a Anny Hrbáčkové roku 1900

Dalším rodem navázaným na rod Berecka svatbou roku 1872 ve 3. generaci je VRZAL. 
První ověřený zápis o rodu mám ze 79 kilometrů vzdáleného městečka Podivín v okrese Břec-
lav, nejstarším zjištěným předkem je Tomáš (*cca 1665). Ve 4 generaci se rod již nacházel 
v naší obci. Do Březolup se dostal roku 1805 svatbou Vojtěcha (1784-1852) a všechny osoby 
tohoto příjmení u nás jsme potomky tohoto člověka. Šlo o hrnčíře, který si vzal dceru stejné-
ho řemeslníka od nás, a to Martina Slavíka. Rod až do doby konce jeho sledování ve vývodu 
žil v Březolupech pouze v domě číslo 6.

Rodem navázaným v generaci 4. na rod Berecka, svatbou roku 1848, je rod VIČÁNEK. 
První ověřený zápis o  rodu mám z Halenkovic, nejstarším zjištěným předkem je Jan (*cca 
1700), někdy psán jako Bičánek. Ve 4 generaci se rod nacházel v obci Šarovy, kde se přivdala 
roku 1848 Rozina (1819-1853). V obci Březolupy se nikdy nevyskytoval. 

Další rod s  vazbou v  této generaci, ale na rod Vrzal je pak BARŠA. První ověřený zá-
pis o  rodu mám z 95 kilometrů vzdálené vesnice Olomučany v okrese Blansko, nejstarším 
zjištěným předkem je Bernard (* cca 1690). Ve 4. generaci se roku 1834 přivdala Barbora 
(1809-1871). V naší obci se rod nikdy nevyskytoval. Jakým řízením osudu si vzal Jan Vrzal 
z Březolup nevěstu z Olomučan se mě zatím nepodařilo zjistit.

Rody větve Hrbáček
Do této části vývodu patří rody, z nichž pochází předci mé prababičky Anny (1877-1967), 

jejímž otcem byl Josef HRBÁČEK. První ověřený zápis o rodu mám ze Zlína, nejstarším zjiš-
těným předkem je Fabián (*cca 1709). Ve 4. generaci se rod již nacházel v naší vesnici. Do 
Březolup se přestěhoval ze Zlína okolo roku 1780 Antonín (1749-1815) spolu se ženou Poly-
xenou rozenou Janečkovou (1748-1806). Všechny osoby tohoto příjmení u nás jsme potomky 
těchto lidí. Rod až do dobu konce jeho sledování ve vývodu žil v Březolupech pouze v domě 
číslo 37.

Rodem navázaným v generaci třetí na Hrbáčky svatbou roku 1874 je KŘEN. První ově-
řený zápis o tomto rodu je z Březolup, nejstarším zjištěným předkem je Jan (*cca 1695). Je 
tedy jasné, že i ve 4 generaci se rod nacházel v naší obci. Jde podle mých současných znalostí 
o původní březolupský rod. Od doby zavedení čísel domů roku 1771 až do doby konce jeho 
sledování ve vývodu žil v Březolupech v domech číslo 62, 135, 63, 66 a 67.
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Zápis z matriky o svatbě Josefa Tomáštíka a Františky Hoferkové roku 1895

Vazbu na rod Hrbáček v 4. generaci má AMBRUZ. První ověřený zápis o rodu mám z To-
polné, nejstarším zjištěným předkem je Václav (*cca 1665). Ve 4 generaci se roku 1837 přivdala 
ze Šarova Mariana (1817-1856), a stala se první ženou starosty obce Tomáše Hrbáčka (1813-
1856). V naší obci se rod v té době nevyskytoval.

Posledním rodem s vazbou ve stejné generaci, ale na rod Křen, je pak HUBÁČEK. První 
ověřený zápis o rodu mám z Březolup, nejstarším zjištěným předkem je Jakub (*cca 1665). Je 
jasné, že i ve 4. generaci se rod nacházel v naší obci. Jde o původní březolupský rod, který je 
v naší obci v současnosti nejvíce rozšířen. Od doby zavedení čísel domů až do doby konce jeho 
sledování ve vývodu žil v Březolupech v domech číslo 16, 14, 133 a 110.

Rody větve Tomáštík
Do této části vývodu patří rody, z nichž pochází předci mého pradědy Josefa TOMÁŠTÍKA 

(1871-1918), který byl otcem mé babičky Františky (1903-1986). První ověřený matriční zápis 
o tomto rodu je z Kudlovice, a prozatím nejstarším zjištěným předkem je Matouš (*cca 1760). 
Ve 4. generaci od střena se rod nacházel v nedaleké obci Komárov. Do Březolup se dostal roku 
1870 svatbou Františka (1842-1890). I zde jsou všechny osoby tohoto příjmení u nás potomky 
tohoto člověka. Sledovaní jedinci tohoto rodu žili v Březolupech pouze v domech číslo 17 a 158.

Dalším rodem navázaným v generaci 3. na rod Tomáštík svatbou roku 1870 je PETRŮ. První 
ověřený zápis o rodu mám ze Svárova, nejstarším zjištěným předkem je Václav (*cca 1700). Tento 
člověk je v matrikách při narození jeho dětí někdy uváděn jako ŠLAHAŘ, což byla 

jeho přezdívka, nebo první jméno rodu. Ve 4. generaci se rod již nacházel v naší obci. Do Bře-
zolup se dostal roku 1829 svatbou Antonína (1808-1873). Rod až do doby konce jeho sledování ve 
vývodu žil v Březolupech pouze v domě číslo 63.

Dalším rodem navázaným v generaci 4. na rod Tomáštík, svatbou roku 1836, je URBAN. První 
ověřený zápis o rodu mám z Pohořelic, nejstarším zjištěným předkem je Jiří Urbánek (*cca 1705). 
Ve 4. generaci se rod nacházel v obci Komárov, kde se žila Františka (1807-1847) druhá žena Jana 
Tomaštíka. 

Další rod s vazbou ve stejné generaci, ale na rod Petrů je pak VAJDÍK. První ověřený zápis o rodu 
mám ze Svárova, nejstarším zjištěným předkem je Jiří (*cca 1665). Ve 4. generaci se rod již nacházel 
u nás vesnici. Do Březolup se dostal již roku 1717 svatbou Martina (1699-1761) s nevěstou z rodu 
Fusek. Rod až do doby konce jeho sledování ve vývodu žil v Březolupech jenom v domě číslo 29.
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Rody větve Hoferek
Do této části vývodu patří rody, z nichž pochází předci mé prababičky Františky (1875-

1960). Jejím otcem byl František HOFEREK, pracovně označený jako HOFEREK I. První 
ověřený zápis o rodu mám z Topolné, nejstarším zjištěným předkem je Martin (*cca 1686), 
uváděný ještě jako HOFER. Ve 4. generaci se rod již nacházel v naší vesnici. Do Březolup 
se dostal roku 1750 svatbou Martina (1725-1764). Rod až do doby konce jeho sledování ve 
vývodu žil v Březolupech v domech číslo 64 a 61.

Rodem navázaným ve stejné generaci na rod Hoferek I., svatbou roku 1870, je pak rod 
HOFEREK II. První ověřený zápis o rodu mám opět z obce Topolná, nejstarším zjištěným 
předkem je pak Ondřej (*cca 1675), psán taky jako Hofer. Ve 4. generaci se rod již nacházel 
u nás vesnici. Do Březolup se dostal roku 1769 svatbou Josefa (1785-1841). Rod až do doby 
konce jeho sledování ve vývodu žil v Březolupech v domech číslo 66, 103 a 28.

Další rod s vazbou ve stejné generaci na rod Petrů je pak VAJDÍK. První ověřený zápis 
o rodu mám ze Svárova, nejstarším zjištěným předkem je Jiří (*cca 1665). Ve 4. generaci se 
rod již nacházel u nás vesnici. Do Březolup se dostal již roku 1717 svatbou Martina (1699-
1761) do rodu Fusek. Rod až do doby konce jeho sledování ve vývodu žil v Březolupech 
jenom v domě číslo 29.

Další rod s vazbou ve stejné generaci na rod Hoferek I. je pak opět VAJDÍK. Jde o po-
tomka stejného člověka jako v předchozí části článku. Byl jím v 5. generaci Václav (1787-
1866). 

Posledním rodem s vazbou v  této generaci na rod Hoferek II. je pak HUBÁČEK. Jde 
o potomky stejného rodu jako u rodu Hubáček v části 3. Jejich společným předkem byl v 6. 
generaci Josef (1752-1819). 

Přehledněji je spojení jednotlivých rodů jasné z grafu vývodu předků, který případným 
zájemcům zašlu elektronicky. Napište si na e-mail: radek.berecka@seznam.cz.

Zdroje, pomůcky pro pátrání a možné záludnosti
Při bádání se můžete dostat do bodu, kdy zjistíte, že zápis o narození vašeho předka 

není kompletní, a tedy tato osoba nemá v matrice uvedeného otce. Pak vám zůstane v této 
části vývodu bohužel prázdné místo a většinou se ho již nepodaří vyplnit. Já ve svém vý-
vodu, i přes dohledání přibližně 1800 přímých předků, prozatím tento případ nemám, ale 
mám asi pouze štěstí. 

Dalším případem, který však u  mě mám již zastoupen v  mnou větvích je tzv. ztráta 
předků. Jde o  to, že nově zjištěného předka již mám ve vývodu v  jiné větvi. Nejblíže mě 
je to v  7 generaci, a  to konkrétně Václav Vajdík (1787-1866) z  Březolup č. 29, který byl 
otcem výše uvedených sester Františky (*1808) a Kateřiny (*1811), jejichž vnuci Josef To-
máštík a Františka Hoferková měli svatbu v roce 1895 (originální zápis o ní máte na obráz-
ku v článku). Takových případů pak dále do minulosti přibývá i v jiných rodech.   

Další zajímavostí je, když se podívám na původ šestnácti rodů z popsaného grafu, není 
jich původních z naší vesnice zase tak mnoho. Konkrétně jenom dva, a to Křen a Hubáček, 
okolo roku 1820 jich však u nás žilo již 10 ze 16. Je ale dost pravděpodobné, že ve vývodu 
dalších obyvatel Březolup bude „domácích“ více.
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Hlavním zdrojem pro zahájení pátrání jsou matriční knihy z doby od přibližně roku 
1650 do 1910, pomocným pak sčítací operáty z let 1858 až 1921. Matriky jsou uloženy na 
webové stránce Moravského zemského archívu v Brně: www.mza.cz/actapublica.cz a sčítá-
ní lidu na: www: www.mza.cz/scitacioperaty/

Případným zájemců rád poskytnu mnou vytvořené grafy a tabulky. Případně poradím 
s bádáním a případně i přečtu pro ně nečitelné texty v kurentu z období let 1784 až 1868. 
Není však lepšího pocitu, než si vše objevit a najít sám. Pokud jsem tímto článkem někoho 
inspiroval k tomu, že by chtěl začít pátrat po svých předcích, napište mě na e-mail: radek.
berecka@seznam.cz, ozvu se mu.

V současné době je možné si objednat (prozatím jenom v USA) u několika firem gene-
tický test autozomální DNA. Tento test zjistí genetické informace od všech Vašich předků 
právě z  vývodu do šesti generací zpět do minulosti. Porovnáním výsledků těchto testů 
je pak možné objevit své vzdálené bratrance a své rodokmeny si doplnit. Při troše štěstí 
možná objevíte shodu, a tím i potomky svého ztraceného pradědečka a zaplníte si prázd-
nou část svého vývodu. I takové případy už se staly, ale je třeba mít nějakou stopu, kde po 
neznámém otci pátrat a nejlépe znát i možné příjmení.

Závěr
Tolik další vyprávění o mých předcích. Každý z nich byl pro vás důležitý, minimálně 

tím, že se narodil, měl rodinu a předal své geny dále. Bez toho by tu nebyl nikdo z nás. 
Proto je na místě si na ně občas zavzpomínat, třeba na rodinných setkáních. Podle mého 
názoru je dobré o nich povídat i svým dětem, aby věděli odkud pochází a kde mají kořeny. 
Protože to je sice už 

minulost, ale bez ní by zcela jistě nebyla naše současnost, a ani žádná budoucnost.
Úplným závěrem pak mám výzvu na Hoferky a Hubáčky z Březolup, nejpočetnější dva 

rody v naší obci. Jestli jste dočetli až na toto místo, je vám jasné, že mám ve vývodu po 
otci několik členů těchto rodů (a to mám rod Hubáček od nás i ve vývodu po své matce). 
Bádáním jsem zjistil, že rody Hoferek jsou u nás z Topolné (viz. výše), ale i původní z naší 
dědiny. Rod Hubáček je čistě březolupský, a v blízkém okolí se počátkem 18. století jinde 
téměř nevyskytoval. 

Protože je těchto rodin u nás opravdu hodně, chtěl bych je výhledově všechny zařadit 
a v historii propojit. Moje časové možnosti jsou však vzhledem k různým aktivitám hodně 
omezené. Proto hledám pomocníky, které bych vedl hlavně „metodicky“ a  společně by-
chom časem tento úkol zvládli. Nejde se někdo z členů těchto rodů, nebo kdokoliv jiný? 
Čím více nás bude, tím lépe. Pokud máte zájem se na bádání podílet, neváhejte a kontak-
tujte mě a můžeme se dát do práce.

P.S. Již teď zvu Ty, které článek zaujal na přednášku: RODINNÁ HISTORIE, ANEB 
HLEDÁNÍ SVÝCH KOŘENŮ, která proběhne 28.11.2024 od 17:00 ve sklepě víceúčelové 
haly Březolupy. 

Radek Berecka z Březolup č. 123, písmák a kronikář rodu BERECKA
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Žádost o sbírání hodových fotografi í 

Zpracování ovoce v plném proudu 

Vážení spoluobčané,
v  letošním roce oslavíme kulaté výročí březolupských hodů – 70 let od prvních hodů po 

druhé světové válce, které se konaly v  roce 1954. K  této příležitosti bych Vás chtěla požádat 
o spolupráci při sbírání fotografi í a kamerových záznamů z celé sedmdesátileté hodové historie. 
Snímky pak budou prezentovány při výstavě, která bude doprovázet letošní hody a dozvuky. 
Hody se uskuteční v sobotu 19. 10. 2024, dozvuky o týden později v sobotu 26. 10. 2024.

Vybrané fotografi e a záznamy, prosím, přineste v úředních hodinách na obecní úřad. Po 
vytvoření kopií Vám originály vrátíme zpět. Nebo můžete naskenované fotografi e zaslat na mail: 
kultura@brezolupy.cz. Na výstavě budou použity kopie. Případné dotazy směřujte pracovnicím 
obecního úřadu nebo na mail: kultura@brezolupy.cz

Mgr. Barbora Němečková
předsedkyně Kulturní komise Rady obce Březolupy

Máme obrovskou radost, že se na podařilo najít skvělý personál na obsluhu povidlárny a moš-
tárny, i když na poslední chvíli. V kombinaci s docela slušnou úrodou se díky tomu v Domě za-
hrádkářů v průběhu září intenzivně moštuje a zvládlo se uvařit i několik kotlů povidel.

A v  těchto dnech zahajujeme provoz pálenice, s ohledem na neúrodu posledních let je 
poptávka vysoká. Bohužel zejména s ohledem na zvýšení spotřební daně jsme museli navýšit 
cenu za pálení i u nás. Pálenice si samozřejmě hledíme, důkazem je například čerstvá realiza-
ce chladící nádrže na půdě, nově kompletně v nerezovém provedení.

Plánujeme rozšířit aktivity a  nedržet se jen služeb v  budově. Jednou z  nich je Sad za-
hrádkářů. Jeho pomyslný základ položíme letos na podzim nad nově vznikajícím odpado-
vých centrem a budeme jej dále rozšiřovat a doplňovat. Naším cílem je zaměřit se především 
na výsadbu starých odrůd ovocných stromů, které si bezpochyby zaslouží zůstat zachovány 
v krajině. 

Zde bychom rádi výhledově nabídli veřejnosti různá školení v oblasti ovocnářství – ukáz-
ku stříhání, roubování a  podobné, vždy vedená kvalifi kovaným a  zkušeným odborníkem. 
K tomu všemu bude ovšem dlouhá cesta.

Blíží se nám výroční 10. ročník našeho Koštu slivovice, který rozšíříme o kategorii likérů.
Výherci se mohou těšit na hodnotné odměny. Jsme si také vědomi hodnoty poskytnu-

tých vzorků, proto tematickou pozorností odměníme každého, kdo nám poskytne svůj vzo-
rek pálenky nebo likéru. Termín koštu jsme stanovili na sobotu 1. 3. 2025, podrobnosti včas 
upřesníme. 

výbor ZO ČZS Březolupy, zahradkari-brezolupy.cz
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Chřibský lenochod Březolupy

Oddíl turistiky měl na prázdniny naplánovaných pár výletů. Situace se každou chvíli měnila, 
a tak se nakonec uskutečnily dvě větší akce.

Třídenní splouvání řeky Moravy v červenci, s přespáním na tábořištích ve Vnorovech a Ro-
hatci. Zúčastnilo se 25 turistů, z toho polovina dětí. Přestože plavebníky trápil protivítr, tak si 
řekli, že příští rok znovu. 

Další větší akcí byl výšlap na Zbojnicků chatu v Tatrách s přespáním, skoro ve dvou tisících 
metrech. Nakonec z dvaceti zájemců si to vyšláplo jen pár neústupných. Přestože v Tatrách byli 
vlastně poprvé, tak se po výstupu na chatu a večeři spokojeně rozhlíželi po okolních věžích a do 
vzdáleného údolí, odkud přišli. A navrhovali na příští rok několikadenní akci.

Dalších několik výletů uskutečnili jednotlivci, krom svých dovolených. 
DŠ
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Olympiáda dětí a mládeže 2024

Březolupský střelec Radek Jančara se po úspěšné nominaci vydal na konci června na 
Olympiádu dětí a mládeže do Českých Budějovic reprezentovat Zlínský kraj ve střelbě ze 
vzduchové pušky.  

V základní části závodu si střelil nový „osobák“ 404,5 bodu a pátým místem si tak zajis-
til postup do finále, kterého se může účastnit pouze osm nejlepších. Střelecké finále je pro 
diváky velmi atraktivní, střílí se v bujaré atmosféře za hlasité reprodukce hudby a hlučné 
podpory fanoušků. Pro střelce nic jednoduchého… Radek si nakonec „vystřílel“ rozšířené 
pódium a konečné skvělé 6. místo tak bylo pro Sportovně střelecký klub Březolupy nema-
lým úspěchem.

V jižních Čechách, jež se tentokrát staly hostiteli mladých českých olympioniků, soutě-
žil Radek i v mixu společně s nadějnou nivnickou střelkyní Natálií Hanákovou. Tato dvojice 
obsadila rovněž pěkné 6. místo.

Děkujeme Radkovi za výbornou reprezentaci Zlínského kraje i našeho klubu a přejeme 
spoustu dalších sportovních úspěchů.

Zdeněk Jančara, předseda SSK Březolupy
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Setkání Březolupy – Brezolupy 2024

V sobotu 17.srpna 2024 proběhlo pravidelné setkání družebních obcí. Našich, jediných čes-
kých Březolup, a jediných slovenských Brezolup.

Tato návštěva našich přátel ze Slovenska bylo již desátou společnou akcí. První z nich pro-
běhla 11.8.2012 v Brezolupoch a do roku 2019 probíhaly každoročně na střídačku u nás a na 
Slovensku. V letech 2020 a 2021 nám setkání neumožnil COVID-19. Od roku 2022 jsme se pak 
domluvili na setkáních vždy po dvou letech. Takže to letošní bylo první u nás v tomto novém 
formátu.  

Co se však nezměnilo byl každoroční program, který si pořadatel připraví pro svoji ná-
vštěvu. Letos jsme nejdříve absolvovali prohlídku Památníku Velké Moravy ve Starém Městě 
s odborným výkladem archeologa Mgr. Chrástka. 

Po návratu a nezbytném obědě proběhl v odpoledních hodinách již tradiční fotbalový zápas 
starých pánů ČR vs. SK. Hrálo se podruhé pouze na šířku hřiště a menší branky, oběma stranám 
totiž pomalu docházejí hráči, a i fyzička mírně pokulhává. Sice nejde tak úplně o výsledek, ale 
naše výhra 3:2 nás přesto potěšila. Pak následoval odpolední odpočinek před večerním progra-
mem, který byl z důvodu špatné předpovědi počasí přesunut do haly, 

Návštěva památníku ve Starém Městě
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Kapela Nultý vzorek opět nezklamala, stejně jako občerstvení připravené spolkem Březová 
tříska. V průběhu večera pak byly hudební a taneční bloky střídány zábavnými soutěžemi mezi 
vybranými „reprezentanty“ CZE a SK. V úvodním vědomostním kvíze jsme dostali řádně na 
frak a prohrávali již téměř nepřekonatelným rozdílem. Po velkém vypětí celého našeho týmu při 
„nápojové“ štafetě už to bylo mírně lepší. A při poslední disciplíně, přetahování lanem, se náš 
smíšený tým mužů a žen dokonce dostal do pětibodového vedení. Ale nakonec byl na výsledko-
vé tabuli stav 25:25. Rozhodnout tak musel až nevyzpytatelný souboj kapitánů ve hře „kámen, 
nůžky, papír“. Kde i přes naši mírnou převahu nakonec urvali vítězství hosté ze Slovenska.

Aktéři fotbalového zápasu

Soutěž v přetahování lanem
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Po sportovní stránce, která zde určitě nebyla nejdůležitější, vše proběhlo bez zranění. Více 
nás potěšila návštěva našich slovenských přátel, s nimiž se rádi vidíme a povykládáme. Podle 
jejich ohlasů se jim akce velmi líbila a stejně jako my už se těší na setkání v létě roku 2026 u nich. 
Doufám, že i zájem z řad našich občanů bude větší než minule, protože pohoštění je velké a pro-
gram vždy velmi pohodový.

Za obec Březolupy děkuji všem za reprezentaci i pomoc při přípravě a průběhu této akci 
Ing. Radek Berecka, místostarosta obcee

Hasiči jedů, poháry si vezů…

Poslední hasičský příspěvek do Březolupského zpravodaje jsem psal naposled před rokem. 
Ne že by nebylo o čem psát, ba naopak, spíš není kdy, až je mi z toho stydno. V letošním roce 
mladá krev náš sbor zaměstnává natolik, že se většina aktivity točí kolem tréninků a závodů. 

Ostatní aktivity, které máme už jako standard, musíme samozřejmě zvládat také. Napří-
klad Fašank, sběry železa, Ukliďme Česko společně s  Březolupským Lenochodem, Stavění 
máje, Setkání U  Kameňa, Dětský den, Branný den, Traktoriáda v  Nedachlebicích, výjezdy 
jednotky, technické pomoci a další, kde jste nás mohli vidět. Tyto akce ale zmiňuji každým ro-
kem, tak je zbytečné je dále rozvádět. Letos SDH ještě připravuje podzimní sběr železa 12.10. 
a Drakiádu 3.11. Bližší informace poskytneme na letáčcích a sociálních sítích. 
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Novinkou v programu pro děti máme pěnovou párty! V Březolupské mateřské škole jsme 
pěnu dělali už i dříve, ovšem se zapůjčeným agregátem. Do vybavení jednotky byl obcí zakou-
pen přetlakový ventilátor, který slouží k odvětrávání zakouřených prostor a k výrobě vodní 
mlhy. Této příležitosti sdružení hasičů využilo a na své náklady zakoupilo k ventilátoru pě-
notvorný nástavec v hodnotě 25.000,-. Ihned bylo zařízení využito na výrobu pěny pro děti, 
kdy jsme byli přizváni do MŠ Březolupy, MŠ Nedachlebice, ZŠ Jarošov a  do Sušic na den 
s hasiči pořádaného tamním SDH. 

Jak už jsem psal na začátku, že nás mladá krev dostatečně zaměstnává, následně vysvětlím 
proč. Tak jako před sedmi lety činnost SDH probudilo pořízení modernější zásahové cisterny, 
tak se nákupem nové sportovní mašiny probudil v Březolupech hasičský sport. Soutěžit se 
začalo už v roce 2022, kdy jsme s dětmi zajeli na pár závodů. V loňském roce se však začalo 
jezdit více a více, tak jak jsem psal ve zpravodaji přesně před rokem. Zmiňoval jsem, že stará 
hasičská stříkačka PS 12 upravená na PS16 je pro dnešní podmínky a časy požárního sportu 
nedostačující. Na pár závodů nám zapůjčilo SDH Komárov svoji sportovní ,,Boženku“ PS 19 
a to rozhodlo. Po pár trénincích a odběhnutých závodech s Boženkou bylo jasné, že pokud 
budeme mládež vést k požárnímu sportu dále, musíme pořídit novou mašinu, a tak se i stalo. 
Na podzim loňského roku se naskytla příležitost, my neváhali a koupili zrekonstruovanou 
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sportovní raketu PS 20 za 115.000,- kč s podporou obce v podobě třetinové dotace. A tím se 
po dvaceti letech vrátil požární sport do Březolup. 

Náš dorost vzal budoucí sezónu opravdu vážně a nezahálel s přípravou ani v zimě. Tré-
ninky v hale, pravidelné běhání, zkoušení spojů ve zbrojnici, silové cvičení atd. Nabírali fy-
zickou zdatnost každou volnou chvíli a oplatilo se. Soutěže jsme odstartovali hned ve třech 
kategoriích. Holky samostatně v kategorii ,,dorostenky“, ve smíšeném družstvě s chlapci za 
,,dorostenci“ a když mezi sebe dorostenky zapojily i  trenérku Ivetku, tak si i ve svém věku 
troufl y na kategorii ,,ženy“. V  dubnu na prvním závodě na Salaši u  Velehradu dorostenky 
vybojovaly druhé místo a dorostenci třetí. Hned druhý den v Kunovicích dorostenky druhé 
místo a dorostenci s pomocí Částkovského proudaře krásné první místo. Přivézt si čtyři po-
háry za první soutěžní víkend, je sen každého týmu. Proto mládež nabrala o to více nadšení 
do sportu a celou sezónu se jelo do plna téměř po celém Zlínském kraji. 

Racková dorostenky 2. místo, Tučapy ženy 1. místo, Machová dorostenky 2. místo, Staré 
město ženy 3. místo, Vrbětice dorostenky 1. místo atd atd. Dokonce se naší košařce Lucii na 
soutěži v Kněžpoli, povedlo vyhrát nejrychlejší koš mezi ženami s časem 4,4 vteřiny ve vodě. 
Samozřejmě všechny soutěže nebyly úspěšné. Byly i horší umístění, nebo neplatné pokusy a to 
dokonce i za sprosté slovo! Když rozhodčí zaslechla, jak některá z dorostenek při nezdaru chtěla 
říct kur..ník, ale spletla se a řekla to jinak. Suma sumárum v této sezóně máme s mládeží za 
sebou 25 soutěží v požárním útoku ve zmiňovaných třech kategoriích a jednou účast na silovém 
závodě TFA junior ve Starém Hrozenkově, kde Verča málem nechala duši za krásné 4. místo. 
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Co si osud nepřál, ani naši chlapi nezahálí! Jednou v hasičárně při brigádě u piva padla 
myšlenka – pojďme to taky zkusit. A stalo se. Po dvaceti letech a téměř ke konci sezóny se 
poskládal mužský tým. S myšlenkou rozhýbat staré kosti, jsme začali trénovat s mládeží a hle, 
ono to půjde! I když se s ohledem na náš věk řadíme do kategorie ,,muži nad 35“, zápis na 
Kněžpolskou soutěž byla jasná volba. Březolupští muži (dědáčci jak říkají mladí) vybojovali 
krásné druhé místo. To že ze tří týmů se už nepočítá. Druhý pokus se odehrál na Lhotě u Ma-
lenovic, a i když se podařilo shodit terče v poměrně slušném čase, útok byl kvalifi kovaný jako 
neplatný pokus kvůli pádu a přešlapu proudaře. Doufám, že se chlapi vzmuží i příští sezónu 
a začnou jezdit na závody více, tak jako naši nejmladší členové ,,starší žáci“, kteří mají za se-
bou zatím svůj první a úspěšně dokončený závod na Machové. 

Sportovní sezóna je téměř u konce. Ještě holky čeká soutěž O zlatý pohár Hejtmana Zlín-
ského kraje v Ludslavicích v kategorii ženy, na kterou byly nominovány pouze čtyři družstva 
z  Hradišťského okresu. Krásně se poslouchá, nebo vlastně čte, kolik toho máme za sebou, 
úspěchy i  neúspěchy, kde všude jsme byli, co všechno jsme na sport pořídili, že máme za 
tuto sezónu 18 pohárů. Nicméně je za potřebí se podívat i na druhou stránku, kterou jsou 
fi nance. Když sečteme nákupy vybavení, nových dresů a sadu hadic, cestovné, startovné a vše 
kolem a kolem za sportovní aktivitu, tak přesáhneme hranici sta tisíc. Je jasné, že sběrem že-
leza a stánkem na burze tolik peněz nevyděláme, proto chci vyjádřit velké poděkování našim 
sponzorům a příznivcům. Jejich fi nanční dary nám pokryly téměř polovinu výdajů potřeb-
ných k fungování s mladými hasiči. Tímto za celý sbor děkuji: Binar vodo topo, Auto Ravira 
s.r.o., Slovenčík Frontio NET s.r.o., Restaurace U Zámku, Klempos-střechy s.r.o., Tradix UH 
a.s., Autoservis Trizuliak a Obec Březolupy.    

Závěrem příspěvku přeji jménem SDH Březolupy všem pevné zdraví a velké díky za pod-
poru v naší činnosti. 

Jaroslav Šuranský, starosta SDH Březolupy
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Fototoulání obcí

Dnes už bývalá devátá třída

Kurz první pomoci - 27.6.2024
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Olympiáda důchodců – Brezolupy, 29.6.2024

Klub důchodců – Litomyšl 27.7.
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Slavnosti vína - 7.9.2024

Slavnosti vína - 7.9.2024
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Zahájení školního roku, prvňáčci - 1.9.2024

Zahájení školního roku, prvňáčci - 1.9.2024
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Zahájení školního roku - 1.9.2024

Povodeň v obci
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Velké poděkováním všem, kteří se přičinili ke zmírnění následků nejspíše 100-leté vody v naší obci
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Činnost SK Březolupy v I. polovině roku 2024

SK Březolupy, z.s. je veden výkonným výborem, který tak jako v minulých letech zajiš-
ťoval servis pro své oddíly i celou členskou základnu. 

Finanční zajištění se podařilo získat dotacemi od obce Březolupy, NSA (Program Můj 
klub). Dále má klub výnosy i z nájemních, sponzorských a darovacích smluv, členských pří-
spěvků a vlastních zdrojů (např. z auto-moto burzy, pořádání hodů, vstupného ze zápasů).     

SK má celkem sedm oddílů, které byly v průběhu roku 2024 různě aktivní. 

1) Tanečně sportovní skupina Pohoda
Pod vedením vedoucích je zajištěno cvičení dle skupinek ve víceúčelové hale a v prosto-

ru tanečního kola za halou. V oddíle cvičí děti a mládež od 4 do 18 let z Březolup i okolí. 
Činnost se zaměřuje zejména na pohybové a sportovní aktivity ať už na nářadí, s cvičební-
mi pomůckami, různé pohybové a sportovní hry. Kolektivu cvičitelek: Alena Bernatíková, 
Dana Šohajková a Zuzana Jankůjová, se podařilo udržet a za jejich práci s mládeží jim patří 
velký dík.

2) Oddíl fotbalu
Oddíl fotbalu měl v daném období čtyři aktivní týmy hrající pravidelnou soutěž, a sice 

přípravku, žáky, dorost a muže. Dále mužstvo hráčů nad 35 let, které se ovšem neúčastní 
soutěžních utkání. Činnost tohoto oddílu je téměř celoroční a má proto největší potřeby jak 
organizační, tak i na materiální zabezpečení. 

V jarní části soutěžního ročníku 2023-24 dosáhly týmy těchto výsledků.
• Přípravka hrála okresní soutěž. Výsledky ani tabulky v této kategorii se oficiálně nes-

ledují. Nejmladším talentům se věnují trenéři Víťa Burša a Luboš Hoferek, kteří mají 
v tréninku velký počet malých fotbalistů. 

• Žáci i v této sezoně hráli utkání v tzv. kategorii „M“, tedy na šířku hřiště. Na konci sezo-
ny skončili 8. z jedenácti týmů, když získali 16 bodů při skóre 64:195. U tohoto mužstva 
není důležité umístění v tabulce, ale spíše výchova hráčů pro dorost. Trenéry jsou Mar-
tin Florián a Dušan Hrabec. Nedostatek hráčů nás přivedl k myšlence sloučení týmu 
s některou s okolních obcí. Prozatím to vypadá na samostatný tým, což bude problém, 
protože máme v této kategorii málo hráčů. 

• Dorost tvořil i v této ukončené sezoně sdružené mužstvo se sousedním klubem TJ Ne-
dachlebice. Mužstvo působí v okresním přeboru, umístilo se na hezkém 5. ze třinácti 
týmů se ziskem 38 bodů a  skóre 64:63. Ani u  tohoto mužstva není pro klub důležité 
umístění v tabulce, jako spíše výchova hráčů pro tým mužů. Výsledky však určitě potěší. 
Trenérem byl opět Tomáš Stašek, jemuž „vypomáhal“ trenér mužů.

• Muži v jarní části, i přes posílení pěti hráči, úplně nenavázali na dobré výsledky z pod-
zimu. Nakonec skončili na 8. místě ze čtrnácti mužstev se ziskem 39 bodů a skóre 65:58. 
Hrajícím trenérem byl Jiří Korenný.
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Rozpis zápasů pro podzimní část sezony 2024-25 byla jako každoročně zveřejněna na webo-
vých stráních obce a je i součástí tohoto čísla zpravodaje. 

Všem příznivcům tímto děkujeme za jejich podporu. I tady patří velký díky všem trenérům, 
kteří se ve vlastním volnu věnují práci pro mládež, případně trénování mužů.

Fotka ze zápasu hráčů dorostu, mužů a starých pánů – červenec 2024
3) Oddíl volejbalu 
Pokračoval s pravidelnou činností oddílu, za což osobně děkuji pánům trenérům, kterými je ně-

kolik bývalých aktivních hráčů volejbalu. Díky nim se rozběhl kroužek mini volejbalu (dětský volej-
bal) pro děti od první do osmé třídy. Takové věkové rozpětí si vyžaduje rozdělení 

dětí do menších skupinek, a herní aktivity se zaměřují na jejich schopnostem. Pokračoval i beach 
volejbal na kurtu v kempu, kde byl uspořádán 1. ročník turnaje.

V hale proběhl již 49. ročník uličního volejbalového turnaje. Slavnostního ukončení s vyhlášením 
pořadí a předáváním cen, se ujal již neodmyslitelně nestor březolupského volejbalu Jindra Michálek.    

4) Cvičení mužů 
Pod cvičením mužů působí již několik let fotbalisté nad 35 let. Schází se již jen v jedné skupině 1x 

týdně v zimě ve víceúčelové hale, případně v létě na fotbalovém hřišti. Po sezoně 2023-24 se zúčastnili 
tradičního regionálního turnaje hráčů nad 35 let Regionu Za Moravú v Nedachlebicích, na němž se 
Březolupy umístili na 2. místě ze čtyř účastníků.  

5) Oddíl badmintonu
Oddíl nehrál žádnou pravidelnou soutěž. Hráči mládežnického věku i dospělí se pravidelně schá-

zeli k  tréninkům a zápasům ve víceúčelové hale. Fungování oddílu by nebylo možné bez obětavé 
práce Tondy Zálešáka, za což i mu patří velký dík. 

6) Oddíl fl orbalu
Tento oddíl je již delší dobu nefunkční.

7) Cvičení žen
Tento oddíl je již delší dobu nefunkční. 
Přeji všem závěrem hezký podzim s doporučením jakéhokoliv pohybu, nejlépe na čerstvém vzdu-

chu. Rádi Vás pak mezi sebou uvítáme jako aktivní členy, nebo diváky při našich zápasech.
Za SK Březolupy: Ing. Radek Berecka, předseda spolku
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Volejbal v létě

Jakmile letos začalo léto a s ním pěkné počasí, přesunula se aktivita našeho oddílu volejbalu 
z haly do kempu, kde jsme mohli opět po roce trávit letní podvečery na beach volejbalovém 
kurtu. Dětem, které přes rok navštěvovaly volejbalový kroužek, jsme dali volno a kurt tak mohl 
patřit jen nám. Alespoň většinou. Občas si s námi přišly zatrénovat i holky z kroužku a ujistit se, 
že strýcové páni učitelé trenéři se poctivě připravují na novou sezónu.

Aby to nebylo jen o tréninku, uspořádali jsme 20. července v době největších veder další 
ročník beach volejbalového turnaje. Účast byla parádní. Na kurtu se sice střídalo jen 8 borců, 
ale mezi fanoušky se sešla elita z řad bývalých březolupských volejbalistů. I to možná vyheco-
valo většinu hráčů k nadstandardním výkonům a tak se bylo na co dívat. Aby se turnaj odehrál 
v rozumném čase, rozlosovali se hráči do 4 týmů a hrál každý s každým. Poté se vše znovu roz-
losovalo a na konci obou kol se zvolil hráč s nejlepšími výsledky. Na prvním místě se se stejným 
počtem bodů umístili Staňa Hubáček a Jiří Mizera a tradiční studenou sprchu za vítězství si tak 
odnesli oba dva. 

Nyní už je léto pomalu u konce a my se opět budeme vracet s volejbalem do haly. 26. září 
začnou tréninky minivolejbalu a volejbalu. Kdo máte zájem a hlavně chuť začít hrát volejbale, 
určitě se za námi zastavte. Budeme tam zase každý čtvrtek od 18 do 20h.

Volejbalu zdar!
trenéři volejbalu
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Borky a borci v Březolupech

Spolbus očima pověřené osoby

Od září se budeme s maminkami znovu sjíždět v prostorách na faře v Březolupech. Dětský 
klub pro batolata – Paleček vznikl za podpory Mirky Batouškové už loni a byla to velmi krásná 
a šťastná náhoda, která nás spojila.

Letos se na chodu Palečku budou podílet dvě velmi příjemné maminky z Březolup, a  to 
Iveta Šuranská a Andrea Sedláčková. Na děti čeká bohatý program. Budou se učit jednoduché 
říkanky, budou hodně tvořit, každý čtvrtek budou mít děti s maminkami k dispozici relaxační 
místnost se sedacími pytli. Maminky si mohou uvařit kávu nebo čaj. Tato setkání jsou velmi 
příjemným zpestřením hlavně v zimních měsících, kdy se nedá být dlouho venku. Děti se záro-
veň socializují, prožívají první kamarádství, konfl ikty v kolektivu za podpory láskyplné náruče 
matky, což má významný vliv pro další vývoj.

Kromě klubíku jsme pro vás začali pořádat i hlídačky, což jsou příměstské tábory hlavně 
pro mladší děti v době letních prázdnin. Letos jsme byli mile překvapeni, jak se naše tábory 
osvědčily a pomohly více rodičům a prarodičům. Rádi budeme pokračovat i příští rok a znovu 
se pokusíme připravit zajímavý interaktivní program.

Myslím si, že je skvělé, že právě tak krásná budova, jakou fara v Březolupech je, slouží rov-
něž všem bez ohledu na náboženství, rasu či jiné odlišnosti se kterými se ve společnosti mů-
žeme setkat. Děkujeme Mirce Batouškové a panu faráři, že tuto budovu otevřeli pro širokou 
veřejnost, kde i nám umožnili zapustit pomyslné kořeny.

Dominika Úlehlová, předseda spolku Borky a borci

Jistě si mnozí všimli, že v podzámčí nebo za hasičskou zbrojnicí parkuje velká červená dodávka. 
Ano, je to on Březolupský spolbus, o kterém jste již jistě slyšeli nebo četli. Debaty o jeho nákupu se 
vedly celou vesnicí, názory na pořízení byly různé a pro obec jako pořizovatele velká neznámá. 

Přiznám se, že prvotní nápad započal u hasičů, kteří akutně řešili přepravu mládeže na závody 
a tréninky. Je pravda, že si mohli zažádat o hasičskou dodávku, ale ty se pohybují cenově za hranicí 
milionu. Jezdit s ní mohou pouze hasiči s oprávněním a vyplýtvat si na to dotace ze ZLK, to raději tu 
zbrojnici. 

Myšlenka spolbusu byla taková, aby bylo v obci pro spolky permanentně k dispozici prostorné 
vozidlo, které pojme 9 osob a i prostorný náklad. Možné využití jak při přepravě členů spolků, tak 
i třeba při organizaci obecních akcí a podobně. 

Nebylo to ovšem jen tak. Než zastupitelstvo nákup odsouhlasilo, padla spousta otázek. Kdo s tím 
bude jezdit, jak se to pojistí, bude to opravdu využité, jak se to bude účtovat z obecní pokladny, jaké 
auto se koupí atd. Tady si myslím, že v zastupitelstvu a radě nastaly největší jakési neshody. Někdo 
v tom neviděl nic složitého a někdo to zase viděl střízlivým okem jako velkou odpovědnost. Naštěstí to 
dopadlo dobře, nápady a myšlenky se ucelily a schválilo se pořízení spolbusu v hodnotě do 300.000,-. 
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Jakožto zástupce hasičů a ten co s tím nápadem přišel, jsem dostal za úkol zjistit okolnosti. Jaké 
auto pořídit, která značka je spolehlivá, jak velké, s jakým vybavením. V tomto jsme aktivně spolu-
pracovali s panem starostou. Posílali jsme si nápady, myšlenky, zkušenosti, rady od různých mecha-
niků, různé inzeráty a vybírali jsme nejvhodnějšího adepta.

2.7. se mi ozval jeden z poradců, Ludvík Trizuliak s oznámením – mám pro vás auto. A bylo vy-
malováno. Nezisková organizace z Kroměříže pečující o postižené děti prodávala svoji stávající deví-
timístnou dodávku z důvodu nákupu nové. Ihned jsme vyrazili na obhlídku. Po důkladné prohlídce 
jsme na autě nenašli ani kousek koroze, vše vypadalo v pořádku, servisní historie jasná a diagnostika 
neukázala jedinou chybu. Bylo jisté, že v daném rozpočtu lepší auto nepořídíme a tak 4.7. už parko-
valo v podzámčí. Dobrý technický stav potvrdili i pracovníci Březolupské STK při technické kontrole 
a měření emisí. 

Jedná se o Fiat Ducato roku výroby 2016 s motorizací 2,3 jtd o výkonu 110kw a se šesti stupňovou 
manuální převodovkou. Do výbavy patří i klimatizace s rozvodem vzduchu po celé kabině pro kom-
fort cestujících a 4x isofi x pro upevnění dětských sedaček. Dodávka je rozměrů L2H2, tudíž se v ní 
pohodlně postaví i dospělý. 

Spolky si již určily svoje šoféry, kteří absolvovali školení řidičů a podepsali čestné prohlášení o do-
držování směrnice užívání obecního auta. Hasiči díky svým strojnickým oprávněním nemuseli na ško-
lení řidičů čekat. Spolbus využívají téměř od samotného pořízení a je pro ně obrovským pomocníkem. 

Teď už zbývá jen spolbus využívat v obci na maximum a doufám, že nám všem bude dobře a dlou-
ze sloužit. 

Jaroslav Šuranský
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Možná nevíte ….

- Dětský pěvecký sbor pod vedením Míly Provazníkové přijímá nové zpěváčky od 1. do 9. 
třídy. Zkoušky každé úterý od 18:00 do 19:00 hodin u paní Provazníkové (vedle pekárny).

- Sběrný dvůr bude v sobotu 28. září 2024 OTEVŘEN, i když je státní svátek.

- Kladení věnců k  památníků T. G. Masaryka k  příležitosti výročí vzniku samostatného 
československého státu se uskuteční v pátek 25. října 2024 v 17:00.

- Svozy tříděného odpadu od vašich RD (plast + papír) se uskuteční ve  4. čtvrtletí roku 
2024 v těchto termínech: 25. října, 22. listopadu, 20. prosince 2024

- Jeden pytel plastů optimálně 2,5 - 4,5 kg a pytel či svazek papíru optimálně 5-10 kg.
 Pokud máte více papíru, raději jej svažte do menších (5-10kg) balíků.  Nezapomeňte 

označit pytle či svazky čárovým kódem (případně i označte fixem číslo popisné). Pokud 
vám čárové kódy již docházejí, a nemáte možnost si je vytisknout z www.mojeodpadky.
cz po přihlášení do svého účtu, můžete o  tisk kódů zažádat na OÚ nebo ve sběrném 
dvoře.

- Poplatek za psa na rok 2024 je možné zaplatit v hotovosti v pokladně Obecního úřadu 
Březolupy (dle otevírací doby OÚ) nebo převodem na účet obce č. 1543047379/0800 (va-
riabilní symbol je čp. vašeho RD). Splatnost poplatku je do 15. října 2024. Preferujte 
platbu PŘEVODEM. Děkujeme.

- Ve SBĚRNÉM DVOŘE bude od 1. října 2024 připraveno poděkování za zimní údržbu 
chodníků – na výběr je tradičně: set koště + lopata (plastová nebo hliníková), sud na 
posyp nebo popelnice 120 l.

- Sběrný dvůr bude v zimním období (po přechodu na zimní čas) tj. od 27. října 2024 do 
30. března 2025 otevřen pouze v sobotu, a to v obvyklou dobu 8.00–10.30 hodin

- 30. září 2024 končí období pro vyhodnocení třídění odpadů a slev pro rok 2025, tzv. 
MESOH rok. Prosíme o  kontrolu, zda jsou všechny údaje ve Vašem odpadovém účtu 
správné. Případné změny, doplnění chybějících svozů apod. lze uplatňovat do 30. listopa-
du 2024 na e-mail kolektiv@mojeodpadky.cz . Po tomto datu již nebude možné reklamaci 
uplatnit. Vždy prosím uveďte vaše IDS (ID stanoviště), příp. adresu stanoviště.

- Obec Březolupy pořádá kurz první pomoci. Kurz proběhne v Březolupech ve čtvrtek 21. 
listopadu 2024 v odpoledních hodinách (16.30). Kapacita je omezena na 15 osob. Přihla-
šovat se můžete na email: obec@brezolupy.cz. matrika@brezolupy.cz  tel. 572 580 116.
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- Obec Březolupy nabízí k  pronájmu urnové buňky v  rámci kolumbária č. 1 na místním 
hřbitově Březolupy. Urnová stěna má v pěti řadách celkem 20 urnových míst o rozměrech 
60x40 cm. Jedna buňka je určena k uložení až tří uren. Více informací na www.brezolupy.
cz/kolumbarium, 572 580 116, obec@brezolupy.cz. 

- Záznam rozhlasového hlášení v obci Březolupy je možno poslechnout na telefonním čísle 
776 343 285.

- Na stránkách www.brezolupy.cz je možnost zdarma inzerovat prodej, pronájem, kultur-
ní akce atd. Pokud se nechcete registrovat, můžete využít i  rychlou možnost vložení své 
informace/inzerce formou diskusního příspěvku.

- V  rámci projektu MiniDešťovka2021 můžete stále objednávat jednou použitý IBC kon-
tejner 1m3 na zachytávání dešťové vody za 1 500 Kč včetně dopravy do Březolup (po ode-
čtení dotací obce ve výši 1 000 Kč) + případné vystrojení za nákupní ceny. Více informací 
uvedeno na úřední desce a na webu obce, případně 572 580 116 či matrika@brezolupy.cz, 
úřednice OÚ paní Veronika Uherková.

- Obecní úřad Březolupy nabízí občanům bezplatně k  zapůjčení zdravotnické pomůcky. 
Občané, kteří mají doma podobné zdravotnické pomůcky (francouzské hole, vozíky apod.), 
které již nemají doma uplatnění a chtěli by je dát k dispozici k dalšímu používání, ať kontak-
tují Obecní úřad Březolupy tel. 572 580 116, matrika@brezolupy.cz.

- Stále je k prodeji KRONIKA OBCE BŘEZOLUPY do roku 1918 autorů R. Stiglera a M. 
Kopala. K zakoupení je na obecním úřadě za cenu 225 Kč.

- Kniha Březolupská šedesátka aneb historie ploché dráhy na slovácké návsi autora 
A.Škacha je v prodeji i na obecním úřadě za 400 Kč.

- Tenisový kurt je možné i nadále bezplatně rezervovat přes webové stránky obce www.bre-
zolupy.cz/rezervace kurtu

- S účinností od 7. 2. 2024 byly aktualizovány obecní dotace a to na rekonstrukci, výstavbu 
RD. Více informací na www.brezolupy.cz/dotace pro spolky a občany. 

- S účinností od 7. 2. 2024 došlo k navýšení příspěvku obce na sociální služby pro naše seni-
ory poskytované oblastní Charitou Uherské Hradiště a také pro postižené občany na 2 500 
Kč/měsíc

- Obec Březolupy připravuje pro rok 2025 stolní kalendář s historickými fotkami ze života 
v obci nebo jejího okolí. K zakoupení bude od listopadu v březolupské prodejně Jednota 
nebo na obecním úřadě. 
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Uzávěrka dalšího čísla zpravodaje je v úterý 27.11.2024.
Vaše příspěvky posílejte nejlépe v elektronické podobě (formát doc, rtf, txt, jpg, pdf…) na adresu: zpravodaj@brezolupy.cz
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